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Műanyagok — építkezéshez 

A több mln( félmilliárd forintos költséggel épülő barcsi 
Építési Múanyagfeldolgozó Gyár termelőegységei közül egy 
— a bitumenüzem — novemberben megkezdi a próbaüze-
meltetést. A másik két üzemben jövőre 10 millió forint ér-
tékű. műanyag kötésű homlokzalbevonatot. vakolat- és be-
tonalapozót. papírtapéta-ragasztőt és egyéb, építkezéshez 

szükséges műanyagot gyártanak majd 

K G S T 
é d e s i p a r i 

t a n á c s k o z á s 
A gyártmányszakosításon 

alapuló két- és többoldalú 
termékcsere lehetőségeivel, 
a drága alapanyagok gazda-
ságos felhasználásával és a 
komplex gépesítés követel-
ményeivel foglalkozik a 
KGST-országok IV. édesipari 
konferenciája, amelyet ked-
den Hammer József mező-
gazdasági és élelmezésügyi 
miniszterhelyettes nyitott 
meg Budapesten, a Technika 
Mázában. A péntekig tartó 
tanácskozáson két szekció-
ban 36 előadás hangzik el 
az édesipari technika és 
technológia fejlesztésének 
legújabb eredményeiről, fel-
adatairól annak érdekében, 
hogy a tagországok megis-
merjék és hasznosíthassák 
egymás legjobb tapasztala-
tait. A konferencia javasla-
tot készít elő a KGST t i tkár-
ságának az édesipari gép-
gyártás szakosítására. 

Megbeszélés 
a könnyűiparról 

A könnyűipari szakszer-
vezetek főtitkárai és a mi-
nisztérium vezetői kedden 
megbeszélést tartottak. A 
már kialakult rendszeres 
együttműködés gyakorlata-
nak megfelelően több fontos 
kérdésben egyeztették állás-
pontjukat és megjelölték a 
közös tennivalókat is. 
" Az ötödik ötéves terv ed-
dig eltelt időszakában a bér-
és jövedelememelkedés meg-
haladja a vállalatok által 
két évre tervezett mértéket. 
Ebben döntő tényező a vál-
lalati önerő, egyes iparágak-
ban a központi bérintézkedé-
sek, valamint az egységes 
műszakpótlék bevezetése. A 
szakszervezetek főtitkárai és 
a minisztérium vezetői a 
továbbiakban is figyelemmel 
kisérik a bérpolitikai intéz-
kedések vállalati végrehaj-
tását és hatását. 

A megbeszélés résztvevői 
megvitatták a könnyűipar 
termelésében az idén érvé-
nyesülő tendenciák hatását, 
az 1977-ben várható tervtel-
jesitést és a vállalatok jövő 
évi programijának kialakítá-
sához útmutatást adó irány-
elveket is. Megállapodtak 
abban, hogy a jövő évben 
áttekintik a szakmai szak-
szervezeti kongresszuson ho-
zott határozatok végrehajtá-
sának menetét is. 

175 éve született 
Kossuth Lajos 

Emlékünnepségek, koszorúzások 
lesznek országszerte 

Fontos évforduló közele- Az alkalomhoz illő — mél-
dik: 175 évvel ezelőtt, 1802. tó megemlékezéssorozatra 
szeptember 19-én született készülünk. Szeptember 17-én 
Kossuth Lajos. Országos ese- Budapesten, az újvárosháza 
ménysorozattal emlékezünk dísztermében Kossuth-em-
meg róla. Erről nyilatkozott lékgyúlés lesz. Kállai Gyula, 
dr. Molnár Béla, a Hazafias a Hazalias Népfront Orszá-
Népfront Országos Tanácsa- gos Tanácsának elnöke nyit-
nak ti tkára az MTI tudósi- ja meg az emlékgyűlést, 
tójának: majd Szabad György egye-

— Kossuth Lajos alalt- temi tanár méltatja előadá-
ja történelmünkben és a sóban Kossuth alakját , tőr-
magyar nép tudatában, é r - ténelmi szerepét, 
zelemvilágában fontos helyet Szeptember 19-én n Nép-
fogLal el, ezért a Hazafias köztársaság Elnöki Tanácsú-
Népfront Országos Tanácsa nak és a Hazafias Népfront 
feladatának tekinti, hogy or- Országos Tanácsának képvi-
szágszerte méltóképpen meg- selői megkoszorúzzák Kos-
emlékezzünk születésének suth Lajosnak az Országház 
évfordulójáról. A felszaba- előtti szobrát, valamint a 
dúlás előtti évtizedekben Mező Imre úti temetőben 
Kossuth nevével sokan nem- levő síremlékét. Ugydncsak 
csak éltek, hanem vissza is az évforduló napján ünnepi 
éltek. Ma azonban már megemlékezés és koszorúzás 
mindaz, amit egykor tudatos lesz Kossuth szülőházánál, a 
rosszindulat, népellenes Borsod megyei Monok köz-
szándék ragasztott Kossuth ségben. 
személyéhez és nevéhez — — Megemlékeznek az év-
semmivé vált. Jelenünkben fordulóról az ország vala-
Kossuth Lajos a maga teljes ™ f ? . n y f Í ? L l a n O S ^ / p / j f n a k 
és igazi értékében foglalja 

el az őt megillető helyet 
nemzeti, történelmi hagyo-
mányainkban. 

Vegyi anyagok 
az építőiparban 

Az építkezések során 
mindinkább tért hódítanak 
a vegyi anyagok — szigetelök, 
festékek. Szegeden az építő-
ipari szövetkezet vállalkozott 
ezek alkalmazására. Hogy 
az ilyen anyagokat megis-
merjék a környékbeli szak-
emberek, kétnapos szakmai 
bemutatót rendezett, a szövet-
kezet az Interag Rt-vel kö-
zösen. Tegnap. kedden a 
Bartók Béla Művelődési Köz-
pontban Hunyadi László, a 
városi tanács vb építési és 
közlekedési osztályónak he-
lyettes vezetője, a szakmai 
bemutató elnöke köszöntötte 
a résztvevőket. A szegedi, il-
letve Csongrád megyei ter-
vezőkön, kivitelezőkön, épí-

tésszervezőkön kívül több 
Bács-Kiskun és Békés me-
gyei szakember is ellátoga-
tott az eseményre. 

Előadásokat tartottak és 
színes filmeket vetítettek a 
Vandex szigetelőanyagokról 
és alkalmazásuk módjáról. 
Ezt követően ellátogattak az 
építő szakemberek a gyakor-
lati bemutatók színhelyére: 
a Tejipari Szállítási Vállalat 
most épülő szegedi kiren-
deltségéhez, Tar ján város-
részbe és a Vedres István 
Építőipari Szakközépiskolá-
ba Ma, szerdán a Stollogén 
falfestés és az Alumanation 
vastag bevonat technoló-
giájával ismerkednek a szak-
emberek. 

Kukoricabemutató 
A Gabonatermesztési Ku-

tató Intézet szegedi telepién 
háromnapos kukoricabemu-
tató kezdődött kedden azzal 
a céllal, hogy az ország min-
den tájáról érkezett szak-
emberekkel megismertessék 
a legújabb hibrideket. A 
Jcukoricasaemic" résztvevői-

nek az intézet kutatói el-
mondották: a nemesítés az 
utóbbi évtizedben ú j irány-
ban halad. Elsőrendű köve-
telmény, hogy a hibridek 
erős, szilárd szárúak, tehát 
gépi betakarításra alkalma-
sak és egyben t ó termés űek 
legyenek. 

felső tagozatos osztályaiban, 
a közép- és felsőfokú okta-
tási intézményekben is. Ün-
nepségekre, emlékesemé-
nyekre kerül sor hazánkon 
kívül azokban az országok-
ban, ahol Kossuth-emlék-
nelyek találhatók, így pél-
dául az olaszországi Torinó-
ban, Bulgáriában, Törökor-
szágban, Angliában, Kana-
dában és az Egyesült Álla-
mokban — mondta befejezé-
sül dr. Molnár Béla. (MTI) 

Szeged közrendje 
és közbiztonsága 

A városi pártbizottság üléséről 
Hírt adtunk róla, hogy az MSZMP Szeged városi bi- Sok gonddal-bajjal jár a* 

zottsaga szeptember 2-i ülésének napirendjén szerepelt a útlevelek kiadása. Az uta-
város közbiztonságáról és közrendjéről szóló tájékoztató je- zási lehetőségek bővülése és 
lentés is. Fontos kérdés ez, hiszen ahol kevesebb a ga- hatásköri módosítása foly-
rázdaság, a bűncselekmény, ahol felelőtlen egyének nem tán tavaly, több mint 60 
zavarhatják a közrendet, ott jobban érzik magukat a tisz. ezer, ez év első felében pe-
tességes dolgozó emberek. A Szeged városi partbizottság is dig 43 ezer útlevél, illetve 
ezért foglalkozik rendszeresen ezzel a témával. Korábban jó utazási engedély iránti ké-
három évvel ezelőtt tűzte napirendre a város közrendiének relmet nyújtottak be, s hogy 
és közbiztonságának vizsgálatát, s most a legutóbbi ülésén a 14 napos határidőt torta-
is értékelte a helyzetet. ni tudja a rendőrség, a me-

gyei főkapitányságtól is se-
gítséget kapott. Az ismételt 
sorbaállás elkerülése vé-
gett vezették be, hogy a 
kész útleveleket postán kül-

Rögtön leszögezhetjük, önmagában nem ad okot a 
hogy a helyzet kétségtele- büntetőeljárás megindítása -
nül tovább javu l t Szege- ra. Szegedén a vagyon el-
den a közbiztonság kétség- leni bűncselekmények la-
telenül szilárd, s ez min- valyelőtt 3,5 millió forint d i k k i a kérelmezőknek, 
denekelőtt annak köszön- kárt okoztak, 1976-ban pe-
hető, hogy a lakosság ked- dig 4 milliót. Ezen belül Korabban állandó gondja 
vező politikai légkörben él 53. illetve 46 százalékban a volt a rendorsegnek a let-
és dolgozik, a rendőri szer- társadalmi tulajdont érte 8zanXihiány. .A jelentés ez-
vek a törvényesség betar- károsodás, s az indíték " " a l elégedetten allapitot-
tásával végzik felelősségtel- rendszerint a vagyongyűjtő t a ™eR\ ] 
jes munkájukat . Szeged a 82 szenvedély, a nyerészkedés, a stabilizálódott, 
magyar város között a 35. munka nélküli jövedelem-
helyen szerepel a bűnözési szerzés volt. 
statisztikában ami azt je- örvendetes viszont, hogy 
takomUW " w t a U T h u / csökkent az erőszakos bűn- g ( t ó több mint 700 önkéntes 
l á m ° T e l e U s z Ű ő Wvételtól / ^ f s / e f e d e T r i t k á n Í T ^ - ™ ? U 
eltekintve sikerült a soro- berolés Szegeden ritkán for- k e p Z ése t sikerült megolda-
zatjellegű bűncselekménye-
k f í tóttok ilye'n" ügy ben 

az állomány 
az utánpót-

lási gondok lényegében meg-
szűntek. főleg fiatalok je-
lentkezése és fölvétele ré-
vén. A rendőri munkát se-

pet ad a vidéki 
sokkal való 
tás is: tavaly Pécsett 

berölés Szegeden ritkán lor- ^ 
dul elő: az utóbbi két és fél n i? ez az állomány azonban 
évben 7 alkalommal foly- egyre korosodik, mert az 

nyo- önkéntes rendőröknél ne-
összehasonU- moZii-st< s ebből is hat eset- hezebb a fiatalítás. 

159 ben újszülöttet öltek meg. 
, , . Legjelentősebb azonban, hogy Összegezésül megallapít-

bűncselekmény esett 10 ezer » . ' ható. hogy a rendőri mun-
lakosra Gvőrött 169. Mis- ka tovább javult, erősödött. 

mindössze nvolc ilyen el já- A rendorseg személyi állo-
rást folytatott a rendőrség, manyanak erkölcsi, politi-

kai, szakmai felkészültségé 
a köve-

lakosra, Győrött 169, Mis 
kolcon 203. Szegeden pedig 
149. A múlt évben — 1975-
höz képest — csökkent a ' T , , ' ami a „legfertőzöttebb" terű- szakmai ieu 
bűncselekmények alapos l e t e k rendszeresebb ellen- nagyobb, megfelel 
gyanúja miatt indított 
mozások száma is. 

nyo- őrzésének az eredménye, telményeknek. 
Természetesen visszatartó Hárman szóltak hozzá az 

Különös figyelmet szen- hatása van annak is, hogy előterjesztéshez. Dr. Jármai 
telt a pártbizottság annak, legalább másfél éve rablás- Tibor, a Szeged városi és 
hogy milyen mértékű a tár- ügyben nem volt sikertelen Járási Ügyészség vezetője 
sadalmi tulajdon elleni bűn- nyomozás. Jelentős ered- kiegészítő statisztikai ada-
cselekmények visszaszoritá- ménynek számít az is, hogy tokát közölt, majd felhívta 
sa. Ezt a tevékenységet ne- az utca rendjét súlyosan sér- a figyelmet arra, hogy a 
hezíti — állapította meg a tő garázdaság is kevesebb rablások számának csökke-
jelentés —. hogy az üze- Szegeden, mint akárcsak két n ése egyenes következmé-
mekben, különösen a szövet- évvel ezelőtt is. nye a rendőrség megelőző 
kezetekben általában laza a Meeállanította a városi munkájának. A járműlopás 
bizonylati fegyelem. s a p á f t h t o S hogy a rend gyakorisága véleménye sze-
munkamorál is ingadozó. Az J U rena 

építőiparban rendkívül sok 
az alkalmi lopás, mert rosz-

^auu i / . uu - t a f i , cl i c i i u - : ' • 
őrség mind erélyesebben lép n n t összefügg a tulajdono-
fel a munkakerülők ellen, s o k gondatlansagaval: nem 

n "wrrsur: fiLvssMK",. s m - j s s r a - í 
őrzik a tarolt anyagokat, s s z é l y e s e k F

P
n t 0

J
s m egál la- ságosabb védelme mekove-

nftác houv n ioErsÉrtéspk oka teli a szilárdabb ellenorzé-
re kerítése elmarad a vá- L ^ i b b e / e t b J n ' f túlzott al- rendszert, és hatékonyabb 
rakozástól. A belső ellenőr- koholfogyasztás: jellemző m °dszer t . Az anyagfolnasz-

az „ismeretlen tettesek" kéz-
„a pitas, hogy a j o g s é . — , . . . 

legtöbb esetben a túlzott al- S l rendszert, es hatékonyabb 
° r " koholfogyasztás: jellemző m"d s z eJ ' . t- A* anyagfolhasz-

zés gyakran a nullával egyen- hogy évente körülbelül ezer nalás koruli lazasagok ron.-
. . ... . .. . ., .„ . . , . . . . ják a számlázás hitelet, ku-
16. sot számos esetben az is szemelyt szállítottak kijoza- l ö n ö s e n a z építőiparban. Az 
megtörténik, hogy pénz- és nodás végett a detoxikálóba. üzemekben megoldatlan a 
értékkezeléssel büntetett elő- A közlekedési fegyelem erő- portai ellenőrzés. Végül a r -
életű személyeket bíznak sítését szolgálta a széles kö- f a h í v t a f ( ? a figyelmet, 
meg. Lehetetlen állapot, hogy rü felvilágosítás, továbbá az, j J ^ i ^ k M 
például egyes gepkocsive- hogy a rendőrség munkáját alkoholizmussal. Dr. Fedor 
zetők jogtalanul fuvarozgat- jelentős aktívahálózat — Attila, a Szegedi Járásbíró-
nak, mert telephely hiányá- benne egy 304 fős közieke- s á k elnöke is azt hangsú-
ban engedélyt kaptak arra, dési úttörőcsapat is — se- lyozta. hogy Szegeden jó a 
hogy a járművet munka után gítette. Sajnos, a köziekedé- k ö z r e n d é s a közbiztonság, 
hazavigyék. A kereskedelem- si balesetek száma 1976-ban Ügynevezett galeribűnozés 
ben még mindig számottevő és 1977. első felében is ninscs a városban. ennek 
a leltárhiány, mivel azon- emelkedett, főként gyors 
ban a belső okot nehezen le- haj tás és több más sza 
het megállapítani, a hiány bálytalanság miatt. 

Több mint azaz 
kiváló termék 

A Kiváló Áruk Fóruma, a 
Piackutató Intézet Szaiay ut-
cai mintatermében kedden 
nyílt kiállításon mutat ja be 
az őszi pályázatán elfogadott 
termékeket. 

Ezúttal a ruházati, a ve-
gyi, az élelmiszer és műsza-
ki cikkcsoportban 61 vállalat 
és szövetkezet csaknem 200 
termékével pályázott a kivá-
ló címre, de csak 40 termelő 
109 gyártmányát találta a r -
ra érdemesnek a zsűri. A 
kiváló minősítés követelmé-
nyeinek szigorúságát jelzi, 
hogy a 46 benevezett élelmi-
szerből és élvezeti cikkből 
mindössze 16-ot fogadtak el. 
Ezúttal a leggazdagabb a 
textilruházati ágazat pályá-
zata volt, 24 gyár 50 termé-
ke — köztük újdonságként 
hatféle farmerszövet, sok bú-
torszövet és szőnyeg, vala-

mint csecsemőruházati cikk 
— kapta meg a kiváló mi-
nőséget tanúsító jelzés hasz-
nálati jogát. A vegyi áruk 
csoportjában érték el a leg-
jobb eredményt, a 47 bene-
vezett termék közül mind 
minőségét, mind külső meg-
jelenését tekintve 41 volt ki-
fogástalan. Változatlanul ke-
vés a pályázó a műszaki ter-
mékek árucsoportjában, 
mindössze két üzem nevezte 
be négy termékét, s közülük 
is csak kettő — két kávéfő-
ző — felelt meg a követel-
ményeknek. 

A kiállítás szeptember 16-
ig tekinthető meg. Utána a 
megfelelő árucsoportok kiál-
lításán, az őszi Budapesti 
Nemzetközi Vásáron külön is 
bemutatják a legújabb kivá-
ló termékeket 

Országgyűlési 
bizottság ülése 

Kedden a Parlamentben 
az egészségügy munkaerő-
helyzetét vitatta meg — 
Pesta László e l n ö k l e t é v e l — 
az országgyűlés szociális és 
egészségügyi bizottsága. A 
tanácskozáson részt vett 
Raffai Sarolta, a z o r s z á g g y ű -
lés alelnöke is. 

Tarits Zoltán, az Egészség-
ügyi Minisztérium tervgazda-
sági főosztályának vezetője 
az egészségügy munkaerő-
gondjairól tájékoztatta a 
résztvevőket, Cserba László, 
a minisztérium szociálpoliti-
kai főosztályának vezetője 
pedig az egészségügyi dolgo-
zók képzéséről adott tájékoz-
tatást. Dr. Lukáts Jenő, az 
oktatási főosztály vezetője az 

. idén végzett szakemberek e l . 
I helyezkedésétől szamok be. . 

lehetőségeit a rendőrség elő-
zetes munkával megszün-
tette. A bíróságra is fel-
adat hárul : gyors eljárás-
ban megfelelő büntetése-
ket kell kiszabni. Sajnos, 
a gyorsított eljárásban el-
ítéltek száma növekszik. 
Szintén azt hangsúlyozta, 
bogy fokozni kell a külső 
és belső ellenőrzést, vala-
mint a bizonylati fegyel-
met. Dr. Vincze Zoltán, a 
Csongrád megyei Rerdöv-
fókapitányság helyettes ve-
zetője elismeréssel szólt a 
városi-járási kapitányság 
munkájáról. Szerinte is leg-
fontosabb a bűnözés meg-
előzése, társadalmi méretei-
nek kiterjesztése. A t á r -
sadalmi tulajdonért az üzem, 
a termelőszövetkezet kö-
zössége felelős elsősorban, s 
ez a felelősség nem merül-
het ki a feljelentési köte-
lezettség gyakorlásában. 

A beszámolo és a vita 
alapján a városi partbizott-
ság megfelelő határozatot 
hozott 


